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Přítomni: 

MUDr. Pavel Bém; PhDr. Ivan Douda; MgA. Kamila Matějková; 

PaedDr. Martina Richterová-Těmínová; Mgr. Radka Vetešníková; 

Robert Veverka; Ing., Bc. Vladislav Mikuljak; JUDr. Jaromír Badin, 

MBA; Ing. Alena Havelková, MUDr. Hana Karbanová; Mgr. Matěj 

Štěpánek; Mgr. Martina Zikmundová; Daniel Dárek; MUDr. Petr 

Popov, MHA; Monika Shaw Salajová, M.Sc. (host); Mgr. Radka 

Šimková (host); Mgr. Kateřina Arnotová (host); Mgr. Filip Gundza, 

MBA (host); Mgr. Michal Kobzáň (host) 

Omluveni: 
Mgr. Michala Hánová; Mgr. Ondřej Počarovský; Mgr. Lenka 

Vedralová; PaedDr. Petr Přecechtěl  

Věc: Zápis ze třetího jednání Protidrogové Komise Rady HMP 

Zapsal: 
Ing. Bc. Vladislav 

Mikuljak 

Počet 

listů/stran:    

4/8 

 Datum: 
27. 9. 2023, 

13:00 – 15:00 

 

 

Jednání Protidrogové Komise Rady HMP (dále jen „Komise“) zahájil ve 13:00 hod. 

předseda Komise MUDr. Pavel Bém. Přítomno bylo 13 členů Komise, Komise byla 

usnášeníschopná.  

Na úvod jednání představil předseda Komise přítomné hosty. Dále vyzval přítomné 

členy k hlasování o přítomnosti hostů na jednání Komise. Nikdo z přítomných neměl 

připomínky. 

 

Hlasování v 13:10 hod. 

pro 13 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila přítomnost hostů na 3. jednání Protidrogové Komise Rady HMP. 

 

1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program jednání: 

1. Schválení Programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Představení členů Protidrogové Komise Rady HMP 

3. Žádost Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP o vyjádření 

k problematice hazardního hraní v HMP 
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4. Projednání možné spolupráce HMP a Středočeského kraje v oblasti protidrogové 

politiky 

5. Dotační Program adiktologických služeb pro rok 2024 

6. Postup tvorby Akčního plánu 2024 - 2025 

7. Různé 

 

Hlasování v 13:20 hod. 

pro 11 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila Program jednání. 

Ověřovatelem zápisu byl navržen Ing. Bc. Vladislav Mikuljak. Zdržel se hlasování 

MUDr. Petr Popov, MHA. 

 

Hlasování v 13:22 hod. 

pro 12 – proti 0 – zdržel se 1 

Komise schválila Ing. Bc. Vladislava Mikuljaka ověřovatelem zápisu. 

 

V průběhu schvalování prvního bodu Programu Robert Veverka informoval Komisi o 

aktuálně projednávané kauze spojené s osobou Národního protidrogového koordinátora 

a navrhl Komisi, aby tuto kauzu projednala a případně zvážila podporu aktivit 

Národního protidrogového koordinátora spojených s novou legislativní úpravou 

směřující k dekriminalizaci.  

Předseda MUDr. Pavel Bém vyzval Komisi k hlasování o zařazení tohoto návrhu do 

Programu a navrhl také zařazení druhého bodu do Programu jednání pod názvem Zpráva 

o hledání nových míst pro zajištění optimální sítě adiktologických služeb v Praze. 

 

Hlasování v 13:26 hod. 

pro 13 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila zařazení bodu Zpráva o hledání nových míst pro zajištění 

optimální sítě adiktologických služeb v Praze a Postoj Komise ke aktuální situaci 

Národního protidrogového koordinátora do Programu jednání. 
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2) Představení členů Protidrogové Komise RHMP 

Po úvodním proslovu pana předsedy MUDr. Pavla Béma, představení hostů, 

odhlasování programu a ověřovatele, se postupně představili Radou HMP nově 

jmenovaní členové Komise a to Mgr. Martina Zikmundová, ředitelka České asociace 

streetwork, MUDr. Petr Popov, primář Kliniky adiktologie Všeobecné fakultní 

nemocnice v Praze a Daniel Dárek, protidrogový koordinátor HMP. 

 

3) Žádost Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP o vyjádření 

k problematice hazardního hraní v HMP  

Úvodní slovo bylo poskytnuto Mgr. Kateřině Arnotové, předsedkyni Výboru pro 

legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP. Tento výbor v současné době řeší 

problematiku provozování hazardních her na území hlavního města a jejich regulaci. 

Současná podoba vyhlášky o provozování hazardních her (č. 14/2020) zakazuje provoz 

technické hry (tedy automatů) a v některých městských částech omezuje provoz živé hry 

(tedy kasina). Členky a členové výboru se shodli, že pro další rozhodování o této 

problematice by bylo dobré znát názor Protidrogové Komise Rady HMP. Dále 

informovala, že Výbor se rozhoduje mezi třemi variantami, 1) ponechání současné 

vyhlášky, kde je technická hra zakázaná a živá hra zakázaná či omezená na území 

některých městských částí; 2) novelizace vyhlášky a zavedení plošného zákazu 

technických i živých her na celém území hlavního města; 3) stanovení nových podmínek 

pro regulaci živé hry (např. nesmí být v okolí škol či zdravotnických zařízení). 

V rámci následné rozsáhlé diskuse byl členy komise projednáván následný průběh 

celého procesu, zapojení městských částí, problematika přesunu kompetencí, otázka 

licencí na provoz technických her, jejich dostupnost jak v Hl. m. Praze, tak ve 

Středočeském kraji a limity pouhého zákazu ve vztahu k závislostnímu chování. 

 

MUDr. Pavel Bém vyzval Komisi ke hlasování o návrhu paní místostarostky Mgr. 

Kateřiny Arnotové. MgA. Kamila Matějková se zdržela hlasování 

 

Hlasování v 13:55 hod. 

pro 12 – proti 0 – zdržel se 1 
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Protidrogová Komise RHMP bere na vědomí informaci paní Mgr. Kateřiny Arnotové o 

přípravě obecně závazné vyhlášky HMP vymezující podmínky provozování hazardních 

her na území HMP a doporučuje Radě HMP schválit v navrhovaném materiálu 

variantu č. 3. 

 

4) Projednání možné spolupráce HMP a Středočeského kraje v oblasti protidrogové 

politiky 

Protidrogový koordinátor informoval Komisi o setkání se zástupci Středočeského kraje 

ohledně možné spolupráce HMP a Středočeského kraje (dále „STK“) v oblasti 

protidrogové koordinace a závislostní problematiky. Jeho prvotní stručný úvod následně 

doplnili hosté jednání Komise, vedoucí oddělení prevence kriminality STK Mgr. Filip 

Gundza, MBA a protidrogový koordinátor STK Mgr. Michalov Kobzáň. Po představení 

společného záměru proběhla diskuse o prvotních ideách a záměrech návrhu na 

spolupráci, hlavních bodech při hledání společných řešení problémů, vzájemné 

informovanosti o dění v obou krajích, sdílení dat, dobré praxe a postupů jak služeb, tak 

úřadů v rámci organizace a výkonu protidrogové politiky.  

Předseda vyzval Komisi RHMP ke hlasování ve věci návrhu o spolupráci HMP a 

Středočeského kraje v oblasti koordinace a závislostní problematiky.  

 

 

Hlasování v 14:15 hod. 

pro 13 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise bere na vědomí informaci pana Daniela Dárka, Mgr. Filipa Gundzy, MBA a 

Mgr. Michala Kobzáně o možné spolupráci HMP a Středočeského kraje s odkazem na 

podepsané Memorandum o vzájemné spolupráci mezi HMP a Středočeským krajem. 

Komise žádá své členy o poskytnutí podnětů protidrogovému koordinátorovi HMP 

vedoucí k budoucí spolupráci a doporučuje spolupracovat se Středočeským krajem 

v oblasti politiky závislostí. 
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5) Dotační Program adiktologických služeb pro rok 2024 

Předseda Komise informoval o probíhajících jednáních v oblasti přípravy rozpočtu pro 

rok 2024, ve kterém je vyjednáváno meziroční navýšení disponibilní částky o 5%. 

Protidrogový koordinátor informoval o přípravě podkladů pro toto jednání, které 

zohlednily zejména částky alokované na víceleté smlouvy, nutnost zachovat rozsah 

poskytování klíčových adiktologických služeb a kompenzaci inflačních tlaků na 

poskytovatele služeb. Komisi rovněž informoval o přípravách zásadních změn 

v nastavení dotačního programu na rok 2025, které by měly všestranně zjednodušit 

administraci celého průběhu a umožnit HMP zachovat jak stabilitu dlouhodobě 

nezbytných služeb, tak umožnit relativně rychle reagovat na měnící se potřeby HMP. 

 

Hlasování v 14:40 hod. 

pro 13 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise bere na vědomi informaci předsedy Komise o jednání a přípravě rozpočtu na 

rok 2024. 

 

6) Postup tvorby Akčního plánu 2024 - 2025 

Předseda Komise navázal na třetí bod Programu druhého jednání Protidrogové Komise 

Rady HMP, sdělil předpokládaný termín dokončení Akčního plánu ke konci roku 2023 

a jeho následné předání Radě HMP. Dále vyzval členy Komise k prostudování Strategie 

HMP pro oblast závislostního chování na období 2022-2027 (dále jen „Strategie“). 

JUDr. Jaromír Badin navrhl vytvoření bodů Akčního plánu, jenž budou více obecné, 

stručné a navazující na Strategii. Akční plán (dále jen „Plán“) má být plnohodnotným 

nástrojem jehož užitnost má reflektovat také změny politické reprezentace. Protidrogový 

koordinátor předložil prvotní návrh postupu tvorby Plánu a jeho strukturu, spolu s 

návrhem na vytvoření skupiny věnující se této oblasti, zároveň požádal členy Komise o 

zaslání případných obsahových návrhů či podnětů postavených na jednotlivých 

oblastech Strategie využitelných pro tvorbu Plánu. 

 

Nehlasováno. 
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7) Zpráva o hledání nových míst pro zajištění optimální sítě adiktologických služeb v 

Praze. 

Předseda Komise informoval o aktuálním stavu ve věci aktivního vyhledávání nových 

prostor zejména pro kapacitně zcela nedostačující nízkoprahové služby. Členové 

Komise následně v diskusi projednávali zjištění týkající se doposud navštívených budov 

a lokalit, závažnou situaci přetížených kontaktních center a komunikaci s městskými 

částmi ochotnými vyjít vstříc s volnými prostory pro kontaktní centra a také stížnosti 

občanů na přítomnost již aktivních kontaktních center. Hosté starostka Mgr. Radka 

Šimková a místostarostka Monika Shaw Salajová, M.Sc. hovořili o dění na Praze 5, tlak 

v okolí Andělu a stížnosti občanů v lokalitě Barrandova.  

Protidrogový koordinátor informoval o spolupráci se společností TCP, a.s., která na 

základě zadání HMP aktivně vyhledává na realitním trhu nemovitosti vhodné pro 

poskytování adiktologických služeb a vyzval členy Komise k zaslání případných tipů na 

vhodná místa.   

 

Hlasování v 14:47 hod. 

pro 13 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise bere na vědomi Zprávu o drogové situaci v hledání vhodných prostor pro 

nízkoprahové služby v HMP a podporujeme zřízení několika center najednou. 

 

 

 

8) Postoj Komise ke aktuální situaci Národního protidrogového koordinátora 

Člen Komise Robert Veverka představil aktuální situaci v projednávání legislativních 

návrhu souvisejících s úpravou regulovaného trhu s konopím a následné mediální kauzy, 

která se přímo týká Národního koordinátor pro protidrogovou politiku Mgr. Jindřicha 

Vobořila. Robert Veverka zmínil stav politického jednání v této otázce na vládní úrovni, 

jakých látek se projev týkal a jaký byl záměr Mgr. Jindřicha Vobořila. Dále hovořil o 

formě prevence populace a kontroly trhu s návykovými látkami, ke které má politika 

prevence vést a otevřel debatu na výše zmíněné body a poprosil členy Komise o zpětnou 

vazbu. V případě potřeby konkrétního postoje Komise členové Komise zmínili nutnost 

důkladně se seznámit se zmíněnými legislativními návrhy, aby se k nim mohli vyjádřit 
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na základě odborného posouzení jejich věcného obsahu, možnou variantou by byla 

rovněž diskuse tématu přímo s Národní koordinátorem. Zmíněn byl i primárně politický 

rozměr této kauzy, která se odehrává na národní úrovni. 

 

Nehlasováno. 

 

 

 

9) Různé 

Komise se seznámila s žádostí organizace Drop IN, o.p.s., týkající se pronájmu 

nebytových prostor „B“ v 1. NP objektu č.p. 986 v ul. Těšíkova, Praha 4 – Kamýk o 

celkové výměře 170 m². Tyto prostory v majetku HMP přímo sousedí s prostory, které 

má již nyní organizace Drop IN, o.p.s. pronajaty pro účely adiktologických služeb a 

v případě uzavření nájemní smlouvy budou využity pro účely realizace programů 

primární prevence. Komise se dále seznámila s podpůrným stanoviskem MČ a na 

základě posouzení žádosti vydala souhlasné doporučující stanovisko.  

 

Hlasování v 14:55 hod. 

pro 13 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise doporučuje rozšíření nájemní smlouvy na pronájem adiktologického centra o 

nebytový prostor „B“ v 1. NP objektu č.p. 986 v ul. Těšíkova, Praha 4 – Kamýk o 

celkové výměře 170 m² a zároveň vyjadřuje ocenění práce organizace Drop IN, o. p. s.. 

 

 

Další jednání Protidrogové Komise Rady HMP se uskuteční dne 25.10.2023 od 11:00h 

v zasedací místnosti číslo 349 v budově Nové radnice, Mariánské náměstí 2. 

V 15:00 hod. ukončil předseda Komise jednání. 
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Zapsal a ověřil:  

 

 

Ing. Bc. Vladislav Mikuljak 

 

 

 

 

 

předseda Komise: 

 

 

…………………………………… 

MUDr. Pavel Bém  


